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Predsjedništvo UHSR 
Zagreb, 3. veljače 2009. 

 

ZZ  AA  PP  II  SS  NN  II  KK  
 
 
2. sjednice Predsjedništva Udruge hrvatskih srednjoškolskih ravnatelja u proširenom sastavu, održane 
28. siječnja 2009. godine u Tehničkoj školi Karlovac  s početkom u 12,00 sati. 
Sjednicu je  pripremio i sazvao, te joj predsjedavao predsjednik Udruge Ivica Lovrić. 
 
Predsjednik Ivica Lovrić pozdravio je i konstatirao da je ovoj sjednici Predsjedništva u proširenom sastavu 
nazočno 17 članova, što je dovoljno za pravovaljano odlučivanje.  
 
Nazočni članovi predsjedništva u  proširenom sastavu:  

NNeeddaa  TToolljj  ––  KKrraammaarriićć,,  MMllaaddeenn  KKaammeennjjaarriinn,,  BBoožžoo  PPaavvlloovviićć,,  ZZllaattkkoo  SSttiićć,,  AAllaann  LLaabbuuss,,  IIvviiccaa  RRoozziijjaann,,  

MMaarriiccaa  MMaarriinnkkoovviićć,,  MMiillee  LLuulliićć,,  ZZoorraann  HHaajjeekk,,  BBrruunnoossllaavv  SSaabboolleekk,,  NNeennaa  PPrreesseeččaann--AArrvvaayy,,  ŠŠiimmoo  

PPaavvlloovviićć,,  PPaavviiccaa  BBiioonnddiićć,,  ZZoorraann  ČČeerrttii,,  ŽŽeelljjkkoo  VVuukkeelliićć,,  DDuuššaannkkaa  NNoovvaakk  ii  PPaattrriicciijjaa  SSmmoolljjaann.. 
  

OOssttaallii  nnaazzooččnnii::  
Želimir Janjić, državni tajnik MZOŠ-a, Vesna Hrvoj-Šic, ravnateljica Uprave za srednje obrazovanje MZOŠ-a, Stipe 
Mamić ravnatelj Uprave za financije MZOŠ-a,, Josip Ujević, savjetnik ministra, Vinko Filipović,  ravnatelj Agencije za 
odgoj i obrazovanje, Željko Šančić, pročelnik Upravnog odjela za prosvjetu, kulturu, tehničku kultutu i informiranje 
Karlovačke županije, Goran Jakšić, pročelnik Upravnog odjela grada Karlovca za šport, udruge i socijalnu skrb – izaslanik 
gradonačelnika, Suzana Hitrec, tajnica UHSR-a, Drago Bagić predsjednik Nadzornog odbora UHSR-a. 

 
Predsjednik Udruge predložio je sljedeći dnevni red : 

 

11..  UUssvvaajjaannjjee  zzaappiissnniikkaa  11..  ssjjeeddnniiccee  PPrreeddssjjeeddnniiššttvvaa  UUHHSSRR--aa    

22..  SSttaannjjee  ii  ppeerrssppeekkttiivvaa  šškkoollssttvvaa  uu  ggrraadduu  KKaarrlloovvccuu  ii  KKaarrlloovvaaččkkoojj  žžuuppaanniijjii  

33..  AAkkttuuaallnnoossttii  uu  HHrrvvaattsskkoomm  šškkoollsskkoomm  ssuussttaavvuu  

44..  PPllaann  ii  pprrooggrraamm  rraaddaa  zzaa  22000099..  ggooddiinnuu  

55..  OOrrggaanniizzaacciijjaa  ssttrruuččnniihh  sskkuuppoovvaa  uu  22000099..  ggooddiinnii  

66..  OObbiilljjeežžaavvaannjjee  1155..  oobblljjeettnniiccee  UUHHSSRR--aa  

77..  DDoonnooššeennjjee  ooddlluukkee  oo  vviissiinnii  ččllaannaarriinnee    

88..  RRaazzlliiččiittoo  

 
U pozivu je navedena, kao jedna od točaka dnevnog reda, točka Aktualnosti iz djelokruga CARNet-a, međutim 
ravnatelj CARNet-a Zvonimir Stanić otkazao je svoj dolazak zbog spriječenosti. Kako nitko od nazočnih nije 
imao primjedaba na predloženi dnevni red, predsjednik Udruge dao je prijedlog dnevnog reda na usvajanje. 
 
ZAKLJUČAK: Predloženi dnevni red jednoglasno je usvojen. 
 
Ad-1. UUssvvaajjaannjjee  zzaappiissnniikkaa  11..  ssjjeeddnniiccee  PPrreeddssjjeeddnniiššttvvaa  UUHHSSRR--aa    
 
Uz poziv je priložen zapisnik te su ga svi članovi Predsjedništva imali prilike prije pročitati. Nije bilo primjedaba. 
 
ZAKLJUČAK: Jednoglasno se usvaja zapisnik 1. sjednice Predsjedništva UHSR-a. 

 
Ad-2. SSttaannjjee  ii  ppeerrssppeekkttiivvee  šškkoollssttvvaa  uu  ggrraadduu  KKaarrlloovvccuu  ii  KKaarrlloovvaaččkkoojj  žžuuppaanniijjii  
 
Željko Šančić je pozdravio sve nazočne te prezentirao problematiku vezanu uz trenutnu situaciju te 
mogućnosti razvoja školstva u gradu Karlovcu i Karlovačkoj županiji. 
Posebno je istaknuo problem smanjenja osnovnoškolske i srednjoškolske populacije te prezentirao statističke 
podatke koji ukazuju na slabije rezultate učenika iz pojedinih nastavnih predmeta (posebice matematike) na 
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početku srednjoškolskog obrazovanja. Kao jednu od mogućnosti podrške učenicima i studentima, grad 
Karlovac i Karlovačka županija dodjeljuju stipendije. 
 
U raspravi koja je uslijedila Želimir Janjić je prezntaciju naveo kao dobar primjer sustavnog analiziranja 
postojećeg stanja u cilju pronalaženja zajedničkih kvalitetnih rješenja. 
Stipe Mandić je istaknuo važnost razvoja sustava prikupljanja informacija na državnoj razini. 
 
Goran Jakšić je predstavio aktivnosti iz svog djelokruga rada koje koriste škole (radionice o poduzetništvu, 
seminari za pisanje projekata). 
 
ZAKLJUČAK: Predlaže se  MZOŠ -a  da u suradnji s osnivačima oformi radno tijelo za ujednačavanje 
sustava prikupljanja i obrade informacija. 
 
Ad-3. AAkkttuuaallnnoossttii  uu  HHrrvvaattsskkoomm  šškkoollsskkoomm  ssuussttaavvuu  
 
Želimir Janjić je izvjestio nazočne da su predstavnici MZOŠ imali sastanak s osnivačima vezano uz planiranje 
upisa u prvi razred srednje škole te podsjetio da je potrebno slijediti upute s propisanim rokovima i brojem 
učeniak u razredu. Gornja granica broja upisanih po razrednom odjelu nije kao do sada 30, nego 28 učenika. 
Plan upisa treba biti realan te u koordinaciji s osnivačem. Škole koje imaju program naukovanja trebaju 
organizirati naukovanje u mjestu škole ili najbližem mjestu gdje je to moguće. Učenici će ostvarivati pravo na 
besplatni prijevoz samo ukoliko se upišu u željeni program u najbližoj školi koja ima taj program. Odluka o 
besplatnom prijevozu bit će donešena prije Odluke o upisu u prvi razred. 
Zakon o strukovnom obrazovanju ide na 2. čitanje. Bitna izmjena u odnosu na prijedlog je da sektorska vijeća 
imenuje MZOŠ, a ne nadležna ministarstva pojedine struke. Ž. Janjić je pozvao nazočne da upute hitno svoje 
eventualne prijedloge vezane uz Zakon. 
Istaknuo je da je potrebno drugim ravnateljima proslijediti informaciju vezanu uz hitan upis podataka u e- 
maticu. Planirano je da sljedeće godine ocjene učenika završnih razreda NCVVO preuzme iz e-matice i time 
stvara bazu podataka koja je vezana uz upis na fakultete. 
Neki ravnatelji su zlouporabili novi Zakon te zapošljavali osobe starije od 65 godina, iako za to nije bilo stvarne 
potrebe. 
Pravilnik o pedagoškoj mjeri produženog stručnog postupka će se uskoro donijeti. Do njegovog donošenja 
mjere se ne provodi.  
Do 2013. godine će biti donijeti strukovni kurikulumi. Prvi koje će se izraditi će biti za zdravstveno područje. 
 
Stipe Mamić je upozorio da je primjećeno niz nepravilnosti u provođenju Odluke o besplatnom 
međumjesnom prijevozu učenika. Predstavnici MZOŠ-a su sukladno Zakonu o unutarnjem upravljanju i 
finacijskoj kontroli obišli neke škole te će nastaviti obilaske kako bi se izvršila bliz analiza i spriječile daljnje 
nepravilnosti. Svatko tko je postupio krivo, prema Odluci, treba u roku izvršiti ažuriranje podataka o učenicima 
koji ostvaruju pravo na besplatni prijevoz. Odlučeno je da za sada neće biti povrata sredstava onih škola koje su 
davale učenicima potvrde za dvije vrste prijevoza (vlak i autobus) ili koje su protumačile odredbe Odluke na 
način da svaki učenik čije je mjesto stanovanja 5 km udaljeno od škole ima pravo na međumjesni prijevoz. 
Međutim, ako je netko do sada koristio besplatni prijevoz, a nije imao na to pravo treba mu odmah ukinuti tu 
mogućnost.  Učenici koji su smješteni u učeničkom domu ne ostvaruju pravo na besplatni međumjesni prijevoz. 
163 milijuna kuna je budžet koji je u MZOŠ predviđen za potrebe plaćanja međumjesnog prijevoza. 
Ministarstvo financija je s FINA-om ugovorilo centralni obračun plaća uz korištenje jedinstvene aplikacije. 
Početkom 2010. bi trebao započeti projekt, a ovu jesen bi za korištenje tog programa trebala započeti edukacija 
za 2 osobe po svakoj školi. 
Priprema se druga faza projekta Svjetske banke. Uskoro će se zaključiti ugovor te će za 15 dana MZOŠ-a svim 
osnivačima te ravanteljima poslati poziv za iskazivanjem potreba za kapitalne projekte. Predviđeno je da se 
konačna lista projekata za finaciranje formira u travnju ove godine. 
S. Mamić je istaknuo problem kontinuiranog pada broja učenika (od 90.-tih godina) te istovremeno povećanja 
broja zaposlenih u školstvu. Omjer stručnog kadra u odnosu na broj učenika je značajno veći nego u zemljama 
EU-e. 
 
Vesna Hrvoj-Šic je navela tri procesa koji su aktualni u radu MZOIŠ-a. Prvi je snimanje potreba sustava u srhu 
ostvarivanja uloge podrške MZOŠ-a odgojno-obrazovnim ustanovama, a vezano uz primjenu zakona i 
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pravilnika. Druga zadaća je olakšavanje uvođenja državne mature u sustav redovnog srednjeg obrazvovanja. 
Pripreme za državnu maturu su započele i uključeno je prema podacima MZOŠ-a oko 1100 nastavnika. Uočeni 
su neki problemi i poteškoće, ali su rješivi. Za svaki sat preko norme mora se raspisati javni natječaj. Treći 
proces je razvoj kontrole nad sustavom. Upravni nadzor je u djelokrugu rada osnivača, a financijski je posao 
MZOŠ-a. Dogovoreno je da se ne ide na varijantu inspekcije, već da se ustanovi nadzor kontrole kvalitete na 
uzorku škola. Svi će znati postupak prije dolaska nadležnih osoba te oni koji će biti obuhvaćeni nadzorom 
trebaju pomoći drugim školama. 
 
Josip Ujević je napomenuo da niti jedan nastavnik ne može zbog svojih osobnih negativnih stavova dovesti u 
pitanje državnu maturu. Za iduću školsku godinu ravnatelji škola mogu koristiti sve mogućnosti (izborna, 
fakultativna, dodatna nastava) pomoći učenicima za postizanje boljeg uspjeha na državnoj maturi. 
 
Nakon izlaganja predstavnika MZOŠ-a provedena je rasprava. 
 
I. Lovrić je postavio pitanje je li produžena javna rasprava u Prijedlogu Nacionalnog okvirnog kurikuluma te što 
je s donošenjem pravilnika o normi, napredovanju u zvanje te licenciranju. Postoje velike financijske teškoće u 
radu učeničkih domova. Subvencija od 1260,00 kuna po učeniku nije godinama promijenjena. 
 
Ž. Janjić je odgovorio da je javna rasprava produžena do kraja ožujka. Za donošenje pravilnika su imenovana 
sva povjerenstva. Članovi povjerenstva rade na izradi prijedloga Pravilnika o napredovanju i licenciranju. UHSR-
a će biti uključena kada povjerenstvo izradi prijedlog. Što se tiče poteškoća u financiranju domova, Ž. Janjić je 
istaknuo da niti jedan učenički dom nije završio godinu u gubitku. Ne može se trenutno intervenirati u 
proračun, ali kod donošenja novog proračuna bit će povećana sredstva za domove. 
V. Hrvoj – Šic je najavila da će do 15. veljače biti izrađen program o inicijalnom obrazovanju nastavnika i 
stručnih suradnika. Nakon toga će biti izrađen Pravilnik o prvoj licenci. Do kolovoza MZOŠ-a će tražiti od 
UHSR-a prijedlog programa ososobljavanja ravnatelja koji se temelji na osnovnim kompetencijama. Do lipnja 
treba biti izrađen Pravilnik o normi, a iza kolovoza Pravilnik o stručnom usavršavanju i Pravilnik o 
napredovanju u zvanje. 
 
Z. Hajek i B. Pavlović su naveli poteškoće u stručnoj zastupljenosti nastavnika strukovnih predmeta te 
predložili da se dopusti prvostupnicima predavanje strukovne nastave te oslobađanje od polaganja pedagoško – 
psihološke skupine predmeta ili barem financiranje PPO-a. 
 
Š. Pavlović je predložio da se uz program za centralni obračun plaća izadi centralni program za cjelokupno 
financijsko poslovanje škole. 
 
ZAKLJUČAK: Članovi proširenog Predsjedništva obvezni su informirati članove svojih podružnicama 
o iznesnim aktualnostima u odgojno-obrazovnom sustavu. 
 
Ad-4.  PPllaann  ii  pprrooggrraamm  rraaddaa  zzaa  22000099..  ggooddiinnuu  

  

PPrriijjeeddlloogg  ppllaannaa  ii  pprrooggrraammaa  rraaddaa  UUHHSSRR--aa  jjee  ppooddiijjeelljjeenn  nnaazzooččnniimmaa..  NNiijjee  bbiilloo  kkoommeennttaarraa  nniittii  pprriimmjjeeddaabbaa..  

DDiioo  ppllaannaa  jjee  ssuurraaddnnjjaa  ss  EESSHHAA--oomm..  UU  oožžuujjkkuu  ssee  oorrggaanniizziirraa  kkoonnffeerreenncciijjaa  nnaa  kkoojjoojj  ććee  UUHHSSRR  pprreeddssttaavvlljjaattii  SSuuzzaannaa  

HHiittrreecc,,  ttaajjnniiccaa  UUddrruuggee  ii  NNeeddaa  TToolljj--  KKrraammaarriićć,,  ddoopprreeddssjjeeddnniiccaa  UUddrruuggee..  

  
ZAKLJUČAK: Jednoglasno se usvaja Plan i program rada za 2009. godinu. 
 
Ad-5.  OOrrggaanniizzaacciijjaa  ssttrruuččnniihh  sskkuuppoovvaa  uu  22000099..  ggooddiinnii  

  

II..  LLoovvrriićć  jjee    iinnffrroommiirraaoo  nnaazzooččnnee  ddaa  ććee  uusslliijjeedd  oorrggaanniizzaacciijjsskkiihh  pprroommjjeennaa  uu  AAggeenncciijjii  zzaa  ooddggoojj  ii  oobbrraazzoovvaannjjee  

ssttrruuččnnii  sskkuupp  UUHHSSRR--aa  uu  lliissttooppaadduu  bbiittii  oorrggaanniizziirraann  ss  AAZZOOOO--oomm,,  aa  sskkuupp  uu  oožžuujjkkuu  ććee  bbiittii  uu  ssaammoossttaallnnoojj  

oorrggaanniizzaacciijjii  UUHHSSRR--aa..  

PPrreeddllaažžee  ssee  ddaa  ssttrruuččnnii  sskkuupp  uu  oožžuujjkkuu  ttrraajjee  ddaann  ii  ppooll..  KKoonncceeppcciijjaa  sskkuuppaa  ssuu  pplleennaarrnnaa  pprreeddaavvaannjjaa..  SSttrruuččnnii  sskkuupp  bbii  

ssppoojjiillii  ssaa  ssvveeččaannoomm  aakkaaddeemmiijjoomm  kkoojjoomm  bbii  oobbiilljjeežžiillii  1155..  oobblljjeettnniiccuu  UUHHSSRR--aa..  SS  oobbzziirroomm  ddaa  nniijjee  bbiilloo  mmoogguuććee  

ddooggoovvoorriittii  PPuulluu,,  zzaa  mmjjeessttoo  ooddrržžaavvaannjjaa  pprroolljjeettnnoogg  sskkuuppaa  ssee  pprreeddllaažžee  ZZaaggrreebb..    

NNaazzooččnniimmaa  jjee  ppooddiijjeelljjeennaa  ppoonnuuddaa  hhootteellaa  SShheerraattoonn  uu  ZZaaggrreebbuu  zzaa  2266..  ii  2277..33..  
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PPrroovveeddeennaa  jjee  kkrraaććaa  rraasspprraavvaa  oo  iizznneesseennoomm  pprriijjeeddlloogguu..  

  
ZAKLJUČAK: Prihvaća se organizacija stručnog skupa krajem ožujka u Zagrebu. 
 
Ad-6.  OObbiilljjeežžaavvaannjjee  1155..  oobblljjeettnniiccee  UUHHSSRR--aa  

  

II..  LLoovvrriićć  pprreeddllaažžee  ddaa  ssee  oobbiilljjeežžaavvaannjjee  1155..  oobblljjeettnniiccee  UUHHSSRR--aa  oorrggaanniizziirraa  uu  vveeččeennjjiimm  ssaattiimmaa  pprrvvoogg  ddaannaa  ssttrruuččnnoogg  

sskkuuppaa  uu  oožžuujjkkuu..  OObblljjeettnniiccaa  ććee  ssee  ooddrržžaattii  ppoodd  vviissookkiimm  ppookkrroovviitteelljjssttvvoomm  pprreeddssjjeenniikkaa  RReeppuubblliikkee  HHrrvvaattsskkee,,  

SSttjjeeppaannaa  MMeessiiććaa..  BBiitt  ććee  ppoozzvvaannii  ssvvii  uutteemmeelljjiitteelljjii  ii  ppooččaassnnii  ččllaannoovvii  UUddrruuggee..  UUččeenniiccii  ggllaazzbbeenniihh  šškkoollaa  GGrraaddaa  

ZZaaggrreebbaa  ććee  ttoomm  pprriilliikkoomm  iizzvveessttii  pprriiggooddnnii  ggllaazzbbeennii  pprrooggrraamm..  PPrreeddssjjeenniikk  UUddrruuggee  ppoozzvvaaoo  jjee  ssvvee  nnaazzooččnnee  ddaa  ddaajjuu  

ssvvoojj  ddoopprriinnooss  uu  iiddeejjii  ii  rreeaalliizzaacciijjii  iiddeejjee  uu  ssvvrrhhuu  ššttoo  kkvvaalliitteettnniijjee  oorrggaanniizzaacciijjee  oobblljjeettnniiccee..  

  
ZAKLJUČAK: Prihvaća se planirana organizacija obilježavanja 15. obljetnice UHSR-a. 
 
Ad-7.  DDoonnooššeennjjee  ooddlluukkee  oo  vviissiinnii  ččllaannaarriinnee    

  

PPrreeddssjjeenniikk  UUddrruuggee  jjee  ppooddssjjeettiioo  nnaazzooččnnee  ddaa  ssee  UUddrruuggaa  ddoo  ssaaddaa  ffiinnaacciirraallaa  iizz  ssrreeddssttvvaa  pprriikkuupplljjeenniihh  ččllaannaarriinnaammaa..  SS  

oobbzziirroomm  ddaa  ssuu  ffiinnaacciijjsskkee  ppoottrreebbee  vveeććee  ((ččllaannaarriinnaa  zzaa  EESSHHAA--uu  kkoojjuu  ssmmoo  dduužžnnii  zzaa  22  ggooddiinnee,,  ooddllaazzaakk  pprreeddssttaavvnniikkaa  

UUddrruuggee  nnaa  sskkuuppoovvee  EESSHHAA--ee,,  oorrggaanniizzaacciijjaa  ssttrruuččnniihh  sskkuuppoovvaa,,  ttrroošškkoovvii  iizznnaajjmmlljjiivvaannjjaa  ddvvoorraannaa,,  kkookktteell  zzaa  

oobbiilljjeežžaavvaannjjee  oobblljjeettnniiccee  ii  ddrr..))  pprreeddlloožžiioo  jjee  ddaa  ssee  ppoovveeććaa  iizznnooss  ččllaannaarriinnee  iillii  ssmmaannjjii  iizznnooss  ččllaannaarriinnee,,  aallii  uuvveeddee  

kkoottiizzaacciijjaa  zzaa  ssuuddjjeelloovvaannjjee  nnaa  ssttrruuččnniimm  sskkuuppoovviimmaa..  

  

PPrroovveeddeennaa  jjee  kkrraaććaa  rraasspprraavvaa  uu  kkoojjoojj  ssuu  ssee  ssvvii  zzaalloožžiillii  zzaa  zzaaddrržžaavvaannjjee  iissttoogg  iizznnoossaa  ččllaannaarriinnee  ii  uuvvoođđeennjjee  kkoottiizzaacciijjee  

zzaa  ssttrruuččnnee  sskkuuppoovvee..  

  
ZAKLJUČAK: Jednoglasno se odlučuje da iznos članarine ostaje isti te se uvodi kotizacija za struične 
skupove. Kotizacija za stručni skup i obljetnicu Udruge u ožujku 2009. iznosit će 300 kuna. Članovi 
Predsjedništva će organizirati sastanke po ograncima te informirati ravnatelje o kotizaciji i organizaciji 
stručnog skupa i obljetnice. 
 
Ad-8.  RRaazzlliiččiittoo  
 
Kako više nije bilo prijedloga niti upita pod ovom točkom dnevnog reda, Ivica Lovrić, predsjednik Udruge 
zaključio je sjednicu u 15,20 sati. 

 
 
 
 
Zapisnik sastavila:       Predsjednik Udruge: 
Suzana Hitrec, v.r.        Ivica Lovrić, v.r.  
 

 
 
 
 
 
 
 


